

Title (en)
Adjustable linge for windows or doors.

Title (de)
Einstellbares Gelenkband für Fenster oder Türen.

Title (fr)
Charnière réglable pour fenêtres ou portes.

Publication
EP 0573059 A1 19931208 (DE)

Application
EP 93109011 A 19930604

Priority
DE 4218430 A 19920604

Abstract (en)

An adjustable joint hinge for windows or doors comprises a frame hinge part (1) and a wing hinge part (5) as well as a hinge pin (8) which can be pushed into a cylindrical receptacle (9) of the wing hinge part (5) and which connects the frame hinge part (1) and the wing hinge part (5) pivotably to one another. For the continuous adjustment of the spacing between the wing hinge part (5) and frame hinge part (1), there have hitherto served, as a hinge-pin receptacle in the frame hinge part, mutually rotatable double eccentric brushes which, on account of the rotatability, require radial play and which cannot be used in certain embodiments of the joint hinge. To make the hinge-pin receptacle free of play and to allow adjustment in a plurality of embodiments of the joint hinge, the cylindrical receptacle (9) is arranged in a receiving block (10) which is held in a guide chamber (11) of the wing hinge part (5) so as to be free of play in the wing plane and displaceable at right angles to the wing plane, and there are means (12, 15, 16) for adjusting the receiving block (10) at right angles to the wing plane and means (21, 22, 30) for fastening the receiving block (10) in the guide chamber (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Ein einstellbares Gelenkband für Fenster oder Türen umfaßt ein Rahmenbandteil (1) und ein Flügelbandteil (5) und einen Bandzapfen (8), der in eine zylindrische Aufnahme (9) des Flügelbandteils (5) einschiebbar ist und der das Rahmenbandteil (1) und das Flügelbandteil (5) schwenkbar miteinander verbindet. Zur kontinuierlichen Verstellung des Abstandes zwischen Flügelbandteil (5) und Rahmenbandteil (1) dienen bisher gegeneinander verdrehbare Doppelzenterbüchsen als Bandzapfenaufnahme im Rahmenbandteil, die wegen der Verdrehbarkeit ein radiales Spiel benötigen und die bei bestimmten Ausführungsformen des Gelenkbandes nicht einsetzbar sind. Um die Bandzapfenaufnahme spielfrei zu gestalten und die Verstellung bei einer Vielzahl von Ausführungsformen des Gelenkbandes zu ermöglichen, ist die zylindrische Aufnahme (9) in einem Aufnahmeflack (10) angeordnet, der in der Flügelebene spielfrei und rechtwinklig zur Flügelebene verschiebbar in einer Führungskammer (11) des Flügelbandteils (5) gehalten ist, und es sind Mittel (12, 15, 16) zum Verstellen des Aufnahmeflackes (10) rechtwinklig zur Flügelebene und Mittel (21, 22, 30) zum Befestigen des Aufnahmeflackes (10) in der Führungskammer (11) vorgesehen. <IMAGE>

IPC 1-7

E05D 7/00

IPC 8 full level

E05D 7/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05D 7/0045 (2013.01); **E05D 2007/0072** (2013.01); **E05Y 2900/132** (2013.01); **E05Y 2900/148** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 2230223 A5 19741213 - STERNER BERNARD [FR]
- [X] EP 0271053 A2 19880615 - HAHN GMBH & CO KG DR [DE]
- [YD] EP 0460620 B1 19950906 - SCHUERING FENSTERTECH [DE]
- [A] DE 3522670 A1 19870108 - HAHN GMBH & CO KG DR [DE]
- [A] EP 0467075 A1 19920122 - HAHN GMBH & CO KG DR [DE]

Cited by

GB2356667A; EP2275631A3; CN108716330A; CN114396747A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0573059 A1 19931208; DE 4218430 A1 19931209

DOCDB simple family (application)

EP 93109011 A 19930604; DE 4218430 A 19920604